



## Antrag auf Erteilung einer Konformitätsbescheinigung für CSMS/SUMS

Application for a Certificate of Compliance for CSMS/SUMS

Krafftahrt-Bundesamt  
Postfach 12 01 53  
01002 Dresden

### Antragsteller

Applicant

Name des Antragstellers entsprechend Handelsregister Name of the applicant according to commercial register
Straße, Hausnummer Street, Number
Postleitzahl, Ort Postcode, City
Land Country
Vertretungsberechtigte(r)/ggf. ordnungsgemäß Bevollmächtigte(r) (Vordrucke 8.1 und 8.2 gemäß MAB beifügen) Authorised representative/Person duly authorised to represent (enclose Authorization - according to form 8.1 and 8.2, MAB)

### Antragsart

Type of application

- Erstantrag  
Initial application
- Antrag auf Verlängerung  
Application for extension
- Antrag auf Änderung  
Application for amendments

### Art des Managementsystems

Type of management system

- Cybersecurity Management System (CSMS)  
ggf. Registrier-Nr. der aktuellen/letzten Bescheinigung  
If applicable, Registration No. of the current/last certificate
- Software Update Management System (SUMS)  
ggf. Registrier-Nr. der aktuellen/letzten Bescheinigung  
if applicable, Registration No. of the current/last certificate

KBA-C-\_\_\_\_\_

KBA-U-\_\_\_\_\_





## Antrag auf Erteilung einer Konformitätsbescheinigung für CSMS/SUMS

Application for a Certificate of Compliance for CSMS/SUMS

---

### Anlagen

Annexes

Dem Antrag sind folgende Unterlagen und Angaben beigefügt:

The following documents and information are attached to the application:

- Dokumente, die das Cybersecurity/Software Update Managementsystem beschreiben<sup>1</sup>  
Documents describing the Cybersecurity management system/Software update management system
- Standorte, die von der Konformitätsbescheinigung erfasst werden sollen und deren Scope<sup>2</sup>  
Sites to be covered by the Certificate of Compliance and their scope
- Unterzeichnete Erklärung gemäß Muster nach UN-R 155/156, Anhang 1 Anlage 1  
Signed Declaration of Compliance according to UN-R 155/156, Annex 1, Appendix 1
- Ggf. Ernennung des bevollmächtigten Vertreters  
If applicable, Appointment of the authorised representative

Die als Anlage beigefügten Unterlagen sind Bestandteil dieses Antrags.

The attached documents are an integral part of this application.

Als Antragsteller verpflichten wir uns, dem KBA, seinen Beauftragten und dem zuständigen Technischen Dienst im Rahmen der Erteilung und Überwachung der Konformitätsbescheinigung alle notwendigen Auskünfte zu geben, den notwendigen Zutritt zu gewähren und die damit verbundenen Kosten zu tragen.

As applicant, we commit to provide the KBA, its representatives and the responsible technical service with all necessary information for granting and monitoring the Certificate of Compliance, to provide the necessary access and to bear the associated costs.

Die Angaben dieses Antrags werden im KBA entsprechend den gesetzlichen Vorgaben gespeichert und bearbeitet.

The information in this application will be stored in accordance with effective legislation and processed by the KBA.

---

Ort und Datum (Place and date)

---

Unterschrift (Signature)

---

<sup>1</sup> Eine grundsätzliche Beschreibung des Managementsystems ist beizufügen bzw. als digitales Dokument zum Verbleib beim KBA zur Verfügung zu stellen; Details sind auf Nachfrage zur Einsicht bereitzuhalten.  
(Bitte Liste der beigefügten Dokumente anfügen).

A basic description of the management system shall be attached or made available to be filed at the KBA as a digital document; details shall be made available for inspection upon request. (Please enclose a list of attached documents)

<sup>2</sup> z. B. Entwicklung von ..., Produktion, Vertrieb usw.; Servicestandorte müssen nicht angegeben werden.  
Bitte auch bei Änderungen eine vollständige Übersicht beifügen und die Änderungen markieren.

E.g. development of ..., production, sales, etc.; service locations do not need to be indicated.

Please enclose a complete list also in case of amendments and mark the changes.